

# *Looking Ahead to the 1988 Calgary Olympics*

In February 1988, years of hard work, hopes and dreams will crystallize in a single moment when the torch is lit to begin the XV Olympic Winter Games in Calgary, Alberta.

More than 2,000 athletes and hundreds of thousands of spectators will be welcomed by a dynamic city of 600,000 people who are putting heart and soul into making the Calgary Olympics what promises to be an unforgettable experience.

Canadian athletes, better trained than ever before with the help of the federal government's "Best Ever" development program, will be out to eclipse Canada's previous best medal performances of 1960 and 1984. The challenges facing the Canadian team are to maintain the traditionally strong Canadian presence in alpine skiing, speedskating and figure skating and to score breakthroughs in sports where Canada has never won a medal, such as ski-jumping and cross-country skiing.

For inspiration, Canada's Olympic team of 1988 can look proudly to the past and recall the numerous Canadian teams and individuals who dared to win and succeeded, often against formidable odds. Canadian hockey teams have a winning tradition that dates back to the first official Winter Olympics in Chamonix in 1924 through to the modern era that includes memorable victories at the 1982 and the 1985 World Junior Championships and at the 1976 and 1984 Canada Cup tournaments.

In individual competition, the names of figure skater Barbara Ann Scott, skiers Anne Heggtveit, Nancy Greene, Kathy Kreiner and, most recently, speedskater Gaetan Boucher, will never be forgotten and their gold medals remain a testament to Canada's long history of athletic excellence.

The Canadian Olympians of 1988 and those from overseas will also have the benefit of sports facilities at Calgary that are second to none in the world. Conditioned to spend most of their time in foreign countries, Canadian athletes in sports such as speedskating and bobsledding will be able to train and compete in world-class

# *Le Canada, hôte des Jeux olympiques d'hiver en 1988*

À près de longues années de travail ardu, février 1988 verra les rêves et les espoirs des athlètes canadiens se cristalliser au moment où la flamme olympique s'allumera, marquant ainsi l'ouverture des 15es Jeux olympiques d'hiver qui auront lieu à Calgary (Alberta).

Spectateurs et athlètes seront chaleureusement accueillis par les 600 000 habitants de la ville, qui consacreront toutes leurs énergies à faire de ces Jeux un événement mémorable pour tous les participants.

Ayant bénéficié des nombreux programmes d'aide du gouvernement du Canada, et en particulier du programme de développement olympique "Mieux que jamais", l'équipe canadienne prévoit surpasser ses exploits de 1960 et de 1984. Elle veillera notamment à maintenir sa réputation dans les catégories où excellent les Canadiens depuis de nombreuses années, soit le ski alpin, le patinage artistique et le patinage de vitesse, et tentera des percées importantes dans le saut à ski et le ski de fond.

Les équipes de hockey canadiennes pratiquent leur vitesse de tir en se rappelant les nombreux buts comptés aux Jeux d'hiver à Chamonix en 1924, aux Championnats juniors mondiaux en 1982 et en 1985, et aux tournois de la Coupe Canada en 1976 et en 1984.

Au niveau de la compétition individuelle, les talents de la patineuse artistique Barbara Ann Scott, des skieuses Anne Heggtveit et Kathy Kreiner, et du patineur de vitesse Gaétan Boucher, ont été soulignés par des médailles d'or, témoignant chacune de la longue tradition d'excellence qui caractérise le sport amateur au Canada.